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007/2019: Godkjenning av innkalling og sakliste 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Innkalling og sakliste vert godkjend 

   

   

25.03.2019 KOMMUNESTYRET 

Det vart gjort framlegg om Janne-Judith Kvamsdal Sandnes (FrP) og Atle Nordland (H) til å skrive 

under møteboka. 

Framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 

 

KS - 007/2019 VEDTAK: 

Innkalling og sakliste vert godkjend 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

008/2019: Godkjenning av møtebok 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Møtebok vert godkjend. 

   

   

25.03.2019 KOMMUNESTYRET 

Framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 

 

KS - 008/2019 VEDTAK: 

Møtebok vert godkjend. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

  



009/2019: Årsmelding kraftfondet 2018 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Årsmelding kraftfondet 2018 vert teken til vitring 

Unytta tiltaksmidlar i 2018 med 40.000 vert stilt til disposisjon i 2019, samt at unytta midlar 
bustadføremål med kr. 600.000 vert stilt til disposisjon bustadføremål  

   

   

13.03.2019 KRAFTFONDSSTYRET 

Saka vart drøfta. 

Formannskapet ønskjer at årsmeldinga tydlegare skal vurdere måloppnåinga ut i frå kva oppgåver ein 

ønskjer at GMU skal gjennomføre kvart år. 

Framlegg til vedtak vart samrøystes tilrådd til kommunestyret. 

 

KRFT - 003/2019 VEDTAK: 

Årsmelding kraftfondet 2018 vert teken til vitring 

Unytta tiltaksmidlar i 2018 med 40.000 vert stilt til disposisjon i 2019, samt at unytta midlar 

bustadføremål med kr. 600.000 vert stilt til disposisjon bustadføremål  

 

25.03.2019 KOMMUNESTYRET 

Saka vart drøfta. 

Framlegg til vedtak frå Kraftfondstyret vart samrøystes vedteke. 

 

KS - 009/2019 VEDTAK: 

Årsmelding kraftfondet 2018 vert teken til vitring 

Unytta tiltaksmidlar i 2018 med 40.000 vert stilt til disposisjon i 2019, samt at unytta midlar 

bustadføremål med kr. 600.000 vert stilt til disposisjon bustadføremål  

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

  



010/2019: Finansrapportering pr. 31.12.2018 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Finansrapporteringa pr. 31.12.2018 vert teken til vitring  

   

   

13.03.2019 FORMANNSKAPET 

Saka vart drøfta. 

Framlegg til vedtak vart samrøystes tilrådd til kommunestyret. 

 

FS - 021/2019 VEDTAK: 

Finansrapporteringa pr. 31.12.2018 vert teken til vitring  

 

25.03.2019 KOMMUNESTYRET 

Framlegg til vedtak frå formannskapet vart samrøyses vedteke. 

 

KS - 010/2019 VEDTAK: 

Finansrapporteringa pr. 31.12.2018 vert teken til vitring  

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

  



011/2019: Saldering av årsbudsjett 2019 og handlingsplan med økonomiplan 2019-2022 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

1. Driftsbudsjettet for 2019 vert justert i forhold til endring i frie inntekter og eigedomsskatt, 
med følgjande endringar  

 
 

2. Investeringsbudsjettet 2019 vert justert i høve asfaltering Matre som del av kommunale 
vegar, samt sum utlån vert auka opp  til 3 mill.kr.  

3. Investeringsplanen 2019-2022 vert justert slik;  



  

 

25.03.2019 KOMMUNESTYRET 

Saka vart drøfta. 

Framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 

 

KS - 011/2019 VEDTAK: 

1. Driftsbudsjettet for 2019 vert justert i forhold til endring i frie inntekter og eigedomsskatt, 

med følgjande endringar  



 
 

2. Investeringsbudsjettet 2019 vert justert i høve asfaltering Matre som del av kommunale 

vegar, samt sum utlån vert auka opp  til 3 mill.kr.  

3. Investeringsplanen 2019-2022 vert justert slik;  

  

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 



012/2019: Justering av økonomi og prosjektplan for nye omsorgsbustader med tilknytta 

aktivitetsenter på Hosteland 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Justert prosjektplan og investeringsbudsjett blir vedteke slik den ligg føre. Justert kostnadskalkyle  
blir innarbeida i budsjett og økonomiplan. 

   

   

25.03.2019 KOMMUNESTYRET 

Framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 

 

KS - 012/2019 VEDTAK: 

Justert prosjektplan og investeringsbudsjett blir vedteke slik den ligg føre. Justert 

kostnadskalkyle  blir innarbeida i budsjett og økonomiplan. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

  



013/2019: Endring av NGIR sin selskapsavtale frå 1.1.2020 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Masfjorden kommune sluttar seg til og godkjenner framlegg til ny selskapsavtale for NGIR frå 
1.1.2020 

   

   

25.03.2019 KOMMUNESTYRET 

Framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 

 

KS - 013/2019 VEDTAK: 

Masfjorden kommune sluttar seg til og godkjenner framlegg til ny selskapsavtale for NGIR frå 

1.1.2020 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

  



014/2019: Framlegg til seniorpolitikk 2019 - 2023 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Seniorpolitikk for Masfjorden kommune vert vedteken slik den ligg føre, jf. vedlegg. 

   

   

07.03.2019 ARBEIDSMILJØUTVALET 

Saka vart drøfta. 

Framlegg til vedtak vart samrøystes vedteken. 

 

AM - 003/2019 VEDTAK: 

Seniorpolitikk for Masfjorden kommune vert vedteken slik den ligg føre, jf. vedlegg. 

 

13.03.2019 ADMINISTRASJONSUTVALET 

Saka vart drøfta. 

Framlegg til vedtak vart samrøystes tilrådd til kommunestyret. 

 

AU - 003/2019 VEDTAK: 

Seniorpolitikk for Masfjorden kommune vert vedteken slik den ligg føre, jf. vedlegg. 

 

25.03.2019 KOMMUNESTYRET 

Saka vart drøfta. 

Jon Hope (KrF) sette fram forslag om at ordet unntaksvis vert tatt ut i e) første kulepunkt (side 5) 

Framlegg til vedtak frå Administrasjonsutvalet med endringa sett fram i møtet vart samrøystes 

vedteke. 

 

KS - 014/2019 VEDTAK: 

Seniorpolitikk for Masfjorden kommune vert vedteken slik den ligg føre, jf. vedlegg, med 

endringa sett fram i møtet.  

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

  



015/2019: Samanslåing av ungdomsskular 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Frå hausten 2020 vert ungdomsstega på Nordbygda , Sandnes og Matre- skular slått saman til ein 
ungdomsskule. Skulestad vert Nordbygda. 

Rådmannen vert beden om å arbeida vidare med dialogen med skyss for at skuleskyssen skal verta 
best mogeleg. 

   

   

11.02.2019 FORMANNSKAPET 

Saka vart drøfta.  

Geir Egil Haugsvær (Sp) bad om at følgjande vart protokollert: 

1. Det manglar kostnadsoverslag på skysskostander: 

· Det blir ein ekstra buss for å køyre elevane frå Indrefjorden til Hosteland. 

· Dei elevane med lenst reiseveg har dei krav på drosje for å komme innafor 

akseptabel reisetid? 

· Dei elevane som har kortare reiseveg til anna skule i ein nabokommune, får dei 

søke seg inn der? Kven tek kostnadane for skyss og hospitering? 

· Det er ikkje kostnadsrekna kva som skjer dersom det kjem elevar med spesielle 

utfordringar, til dømes ved ein lang reiseveg, der det kan vere andre krav til kva 

som er forsvarleg skuleskyss. Ved eit vedtak om særskilt skuleskyss vil 

kostnadane auke proporsjonalt med reisevegen. 

 

2. Feil i saksframmlegget om reisetid. Der står det at akseptabel reisetid er 75 minutt. Dette er 

ikkje dokumentert. Det bør i den vidare handsaminga komme klårt fram kvar ein har funne 

paragrafar og reglement ein viser til, og helst ha med den aktuelle tekstdelen frå dokumentet. 

 

Skoleskyss - Handbok for grunnskolar pkt.9.3: 

· 9.3 Forsvarlege reisetid 

Skoleskyssreglementet (Kjelde: Merknader frå Ot prp nr. 46 1997/1998 til § 7-1) 

 

Skoleskyssen skal organiserast slik at elevane får ei forsvarleg reisetid. I 

vurderinga blir gangtid, ventetid og tid med transportmiddel sett i samanheng. I 

tillegg blir eleven sin alder vektlagt.  

 

Kommentar I handsaminga av søknad blir det lagt vekt på desse momenta: 

· kvar eleven må vente (på skolen, ute, i venterom) 

· rasjonell organisering av skyssen  

· kor stor del av reisetida som er på transportmiddel 

Det står ingenting om at akseptabel reisetid er 75 minutt. I rundskriv N-4/85 står det oppgitt at 

akseptabel tid underveis for 7-9 klasse er inntil 75 minutt. Dette rundskrivet gjeld ikkje lenger. 

Jfr. Retten til skyss-Udir- 3- 2009. I brevet frå Skyss om er vedlagt saksframlegget står det 

ikkje som i saksframlegget; «elevar i denne gruppa skal  kunne ha reise/ventetid på 75 min.pr. 

veg» Dei skriv: «Reisetid for elevene vil være på omkring 1 time og 15 minutter hver vei (fra 

Haukeland).» Det er heller ikkje teke med i saksframlegget at Skyss ikkje vil anbefale å sende 



elevar frå Matre skule til Nordbygda skule. Det er ikkje oppgitt i regelverket kva som er 

akseptabel reisetid for elevar i grunnskulen. I skulebruksplanen for vidaregåande opplæring, 

pkt. 5.3, står det: Elevar bør ikkje ha meir enn 1 time reisetid frå bustaden til skulen. I 

søkjarhåndboka som 10.klasse får utdelt i forbindelse med søknaden til vidaregåande skule,  

står det: Med urimeleg lang reiseveg tek ein utganspunkt i ein time kvar veg . Dette gjev ein 

peikepinn på kva som kan vere akseptabelt for ungdomstrinnet. 

 

3. Dagens skulerute (rute 372) Brukar om ettermiddagen 22 minutt frå Matre skule til Haukeland. 

Frå Matre skule til Duesundøy tek ruta 67 minutt, tilsaman 87 minutt. I tillegg blir det på 

denne ruta ikkje gått på/av elevar på strekninga Eikemo – Duesund. Når elevane på denne 

strekninga også skal vere med same buss vil reisetida auke mykje. Dersom bussen også skal 

ned til Duesund kai for å plukke opp elevar frå Sandnes blir reisetida ekstremt lang. 

 

Skyss har sendt ein uttale som kun omhandlar skyss av elevar til Hosteland. Dersom dette er 

eit bestillingsverk, bryt det med kva som må utgreiast før ein eventuelt vel lokalisering. 

 

4. I saksframlegget er det i høve innsparing i lærarlønn ikkje teke med utslag ved den nye normen 

for lærartettleik. Det er oppgitt eit elevtal på 63 i skuleåret 21/22, det vil seie at det er minst ein 

klasse med over 20 elevar og som dermed skal ha 2 lærarar Jfr. Opplærngslova §14A-1 

 

5. Det er ikkje teke med noko om konsekvensar for kommunen når det gjeld tilflytting/fråflytting 

med færre arbeidsplassar i skulen 

 

6. Saksframlegget gjeld kun lokalisering av ungdomstrinnet på Nordbygda. Er ikkje oppgitt noko 

om kostnader/innsparing ved lokalisering på Matre eller Sandnes. 

 

7. Når elevrådet frå alle tre skulane seier klart nei til samanslåing og FAU ved to av skulane er 

like klart i mot, er det ikkje teke hensyn til høyringssvara i det heile.  

 

Formannskapet sette samla fram forslag om å utsette saka til neste formannskapsmøte. 

Framlegg om å utsette saka vart samrøystes vedteke. 

 

FS - 009/2019 VEDTAK: 

Saka vert utsett. 

 

13.03.2019 FORMANNSKAPET 

Saka vart drøfta. 

Torill Torsvik Størkersen (Ap) sette fram følgjande framlegg til vedtak: 

· Prosessen med å slå saman ungdomstrinnet ved Sandnes og Nordbygda skular vert å starte så 

snart vedtak om bru over Masfjorden er gjort.  

· Lokalisering må vurderast etter blant anna det som er best egna i høve økonomiske og 

pedagogiske fortrinn. 

· Oppstart av det samanslåtte ungdomstrinnet vert tidlegast første skuleår etter at Masfjordbrua 

er opna. 

· Prosessen med samanslåing av ungdomstrinnet på Matre/ Brekke må jobbast fram parallelt 

med Sandnes/ Nordbygda samanslåinga. 



· Fram til samanslåing av ungdomstrinna er klart, må skulesamarbeidet i kommunen kring 

valfag og språkfag vidareutviklast til det beste for elevane, i høve valalternativ.  

Siri Tangedal Kratzmeier (KrF) sette fram følgjande framlegg til vedtak: 

· Formannskapet går ikkje inn for å slå saman dei tre ungdomsskulane i Masfjorden. Matre held 

fram som 10-årig skule. Ei eventuell samanslåing av ungdomsskulane i Nordbygda og på 

Sandnes kjem opp som eiga sak når det er avklara om det vert bru. 

Røysting: 

KrF trekk sitt framlegg. Rådmannen sitt framlegg vert ikkje oppretthaldt og det vert berre røysta over 

Ap sitt framlegg. 

Framlegg til vedtak frå Ap vart samrøystes tilrådd til kommunestyret. 

 

FS - 018/2019 VEDTAK: 

· Prosessen med å slå saman ungdomstrinnet ved Sandnes og Nordbygda skular vert å starte 

så snart vedtak om bru over Masfjorden er gjort.  

· Lokalisering må vurderast etter blant anna det som er best egna i høve økonomiske og 

pedagogiske fortrinn. 

· Oppstart av det samanslåtte ungdomstrinnet vert tidlegast første skuleår etter at 

Masfjordbrua er opna. 

· Prosessen med samanslåing av ungdomstrinnet på Matre/ Brekke må jobbast fram parallelt 

med Sandnes/ Nordbygda samanslåinga. 

· Fram til samanslåing av ungdomstrinna er klart, må skulesamarbeidet i kommunen kring 

valfag og språkfag vidareutviklast til det beste for elevane, i høve valalternativ.  

 

 

25.03.2019 KOMMUNESTYRET 

Saka vart drøfta. 

Janne-Judith Kvamsdal Sandnes (FrP) sette fram følgjande endring til kulepunkt fire: 

Prosessen med samanslåing av ungdomstrinnet på Matre / Brekke må jobbast fram parallelt 

med Sandnes / Nordbygda samanslåinga. Dette forutset at vegen mellom Instefjord og Brekke 

vert rassikra / utbetra. 

Arthur Sjursen (Ap) sette fram følgjande endring til kulepunkt fire: 

Prosessen med samanslåing av ungdomstrinnet på Matre / Brekke skular forutset at stadvalet 

vert Matre. 

Frode Langhelle (H) opprettheld formannskapet sitt vedtak med endringa frå FrP inkludert 

Røysting: 

Det vart først røysta over kulepunkt 1, 2 og 3 kvar for seg.  

kulepunkt 1 vart samrøystes vedteke 

kulepunkt 2 vart samrøystes vedteke 

kulepunkt 3 vart samrøystes vedteke 

Det vart så røysta over Ap sitt forlag til kulepunkt 4. Framlegg frå Ap fekk 7 røyster (Ap, Sp og Jon 

Hope (KrF)) og fall. 

Ein røysta så over Formannskapet sitt forlag til vedtak med endringa frå FrP inkludert for kulepunkt 4. 

kulepunkt 4 med endringa frå FrP vart samrøystes vedteke. 

Det vart så røysta over kulepunkt 5. 



kulepunkt 5 vart samrøystes vedteke. 

Ein røysta til slutt over heile framlegget med endringa frå FrP inkludert samla. Framlegg til vedtak frå 

formannskapet med endring i kulepunkt 4 frå FrP vart samrøystes vedteke. 

 

KS - 015/2019 VEDTAK: 

· Prosessen med å slå saman ungdomstrinnet ved Sandnes og Nordbygda skular vert å starte 

så snart vedtak om bru over Masfjorden er gjort.  

· Lokalisering må vurderast etter blant anna det som er best egna i høve økonomiske og 

pedagogiske fortrinn. 

· Oppstart av det samanslåtte ungdomstrinnet vert tidlegast første skuleår etter at 

Masfjordbrua er opna. 

· Prosessen med samanslåing av ungdomstrinnet på Matre/ Brekke må jobbast fram parallelt 

med Sandnes/ Nordbygda samanslåinga. Dette forutset at vegen mellom Instefjord og 

Brekke vert rassikra / utbetra. 

· Fram til samanslåing av ungdomstrinna er klart, må skulesamarbeidet i kommunen kring 

valfag og språkfag vidareutviklast til det beste for elevane, i høve valalternativ.  

 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

  



016/2019: Referatsak 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Referatsaker vert tekne til orientering 

   

   

25.03.2019 KOMMUNESTYRET 

Grunngjevne spørsmål: 

Torill Torsvik Størkersen (Ap) stilt følgjande spørsmål: 

· Er det mogleg å gjere fakturering til dei som ynskjer det utført på ordinær faktura, slik at dei 

som framleis nyttar brevgiro enkelt kan ekspedere dette? Det er nok slik at det er ein del eldre 

som ikkje er på nettbank og det vert derfor svært tungvindt med utfylling av all informasjon, 

kid.nr, kontonummer, kva det gjeld etc.. Dei som vert belasta med ekstraarbeidet er gjerne 

heimetenesta. Om dette er enkelt å få til, så kan ein kanskje møte deira frustrasjon på det. 

Ordførar svara at ein kan legge heile faktura i brevgirokonvolutten sjølv om det ikkje er ein girodel 

på faktura. 

· Korleis vert innmeldte avvik handtert i det kommunale apparatet.  

Konkret gjeld det flytting av papiravfall som står inntil/ i nærleiken av kommunale bygg. 

Forsikringsselskap strammar inn på slik praksis. 

Ordførar svara at det er klare reglar om at det ikkje skal stå bosskonteinarar inntil vegg ved 

kommunalt bygg. 

Jon Hope (KrF) stilte følgjande spørsmål: 

· Veglys langs E.39 på Haugsvær. 

På kommunestyremøte 22.06.2017 spurde underskrivne om veglysa som det var løyvt pengar 

til. Desse pengane vart den gongen omdisponerte. 

Ordføraren svara då at det var von om at veglysa kunne koma i samband med oppgradering av 

Matreberg – og Trodalstunnelane. Desse er no under arbeid, og då må ein kunna rekna med at 

pengar er komne på budsjettet. 

Har ordføraren fått informasjon om at dette er tilfelle, og viss ikkje, bør han ta saka opp med 

vegvesenet. 

Ordførar svara at veglysa kjem hausten 2019 

Siri Tangedal Kratzmeier (KrF) stilte følgjande spørsmål: 

· På sist kommunestyremøte spurte KrF om ungdomsrådet er konstituert. Oppvekstleiar svara at 

det skulle kallast inn til konstituerande møte så snart som rå er. Er dette gjort? Er 

ungdomsrådet nå konstituert? 

Ordførar svara at innkalling til konstituerande møte i ungdomsrådet er sendt og dato er sett til 

11.april 

· Kommunestyret 9. mai 2019 har vindmølleutbygging i våre fjellområde som sak.  KrF ber om 

at samfunnsøkonom og professor emeritus i energiøkonomi ved NHH, Einar Hope, vert 

invitert til møtet. Han vert omtala som energilova sin far for sitt pionerarbeid innan 

kraftøkonomi og kraftprising. Hans kunnskap kan belysa viktige sider ved saka. 

Ordførar svara at han skulle ta kontakt med Einar Hope og invitere han til møtet. 

· Masfjorden KrF ber om at kommunestyremøte 9. mai vert lagt til kinosalen på Matre på 



ettermiddagstid. 

Ordførar svara at kommunestyremøte er på dagtid i kommunestyresalen. Eit folkemøte på Matre 

må ein kome attende til. 

Egil Kvingedal (V) spurte om tilførte ressursar knytt til TML har medført at landbruksressursane er 

tilstrekkelig styrka 

Rådmannen svara at ein evaluerer ressursane knytt til TML no og skal sjå spesielt på om 

landbruksressursane er tilstrekkelege. 

Referatsaker: 

Skriv 1: Protokoll frå representantskapsmøte i NGIR 29.10.2018 

Skriv 2: Referat møte i Randkommune prosjektet 

Skriv 3: Utkantkonferansen 2019 - Arbeider du med ungdom - er du opptatt av ungdom - har du 

bruk for arbeidskraft? 

Skriv 4: Vertskommuneavtale om NAV Fensfjorden 

Orientering frå ordførar: 

· Ordførar bad om at kommunestyret gav rådmannen fullmakt til å skrive uttale til 

"Anleggspolitkk og kriterier for tildeling av spelemidlar til anlegg for fysisk aktivitet, idrett og 

friluftsliv for Vestland fylkeskommune 2020-2024”. Kommunestyret slutta seg samla til å gje 

rådmannen denne fullmakta. 

Orientering får rådmann:  

· Fylkesmannen har behandla klage på kommunestyret sitt vedtak om endring av 

reguleringsplan for Stordalshammaren og opprettheld kommunestyret sitt vedtak.  

 

KS - 016/2019 VEDTAK: 

Referatsaker vert tekne til orientering 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

  



Rett utskrift frå møteboka frå kommunestyret 25.03.19 vert vitna: 
 

 

 

_____________________

Karstein Totland 

ordførar 

 

_____________________ 

Janne-Judith K Sandnes 

kommunestyremedlem 

 

_____________________ 

Atle Nordland 

kommunestyremedlem
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